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Abstract (en)
According to the method for the manufacture of lignocellulosic fibre products, for example fibreboards, precomminuted lignocellulosic material, such
as chips or the like are, after squeezing out the excess water, digested under pressure and then beaten to give fibres which, after the addition of
glue prepared with water, are dried and then passed to further processing, for example to board presses. To reduce pollution of the environment, the
excess water squeezed out of the lignocellulosic material is - if appropriate, mixed with fresh water - fed to the glue preparation. For permanent pH
adjustment of the glue water to the lignocellulosic fibres, a pH control system is provided.

Abstract (de)
Verfahren zur Herstellung von Produkten aus Lignozellulosefasern, beispielsweise Faserplatten, gemäß welchem vorzerkleinertes, lignozelluloses
Material, wie Hackschnitzel od. dgl. nach Auspressen des Überschußwassers unter Druck gekocht und hierauf zu Fasern gemahlen wird, die nach
Zusatz von mit Wasser aufbereitetem Leim getrocknet und sodann der Weiterverarbeitung, beispielsweise Plattenpressen, zugeführt werden. Zwecks
Reduzierung der Umweltbelastung wird das aus dem lignozellulosem Material ausgepreßte Überschußwasser - gegebenenfalls mit Frischwasser
vermengt - der Leimaufbereitung zugeführt. Für eine permanente pH-Wert-Anpassung des Leimwassers an die lignozellulosen Fasern ist eine pH-
Wert-Regelung vorgesehen.
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